Γραμματική :Ομαλά ρήματα - Regelmäßige Verben: Grammatiküberblick 
	wohnen (κατοικώ)  
	machen (κάνω)
	heiβen (ονομάζομαι)
	  kommen (κατάγομαι)  
	spielen (παίζω)  

	ich wohne
	ich mache
	Ich heiβe
	ich komme
	Ich spiele

	du wohnst
	du machst
	du heiβt
	du kommst
	du spielst

	er wohnt
	er macht
	er heiβt
	er kommt
	er spielt

	sie wohnt
	sie macht
	sie heiβt
	sie kommt
	sie spielt

	es wohnt
	es macht
	es heiβt
	Es kommt
	es spielt

	wir wohnen
	wir machen
	wir heiβen
	wir kommen
	wir spielen

	ihr wohnt
	ihr macht
	Ihr heiβt
	Ihr kommt
	ihr spielt

	Sie/sie wohnen
	Sie/sie machen
	Sie/sie heiβen
	Sie/sie kommen

	Sie/sie spielen



ΑΝΩΜΑΛΑ ΡΗΜΑΤΑ : Ανώμαλα ρήματα - Unregelmäßige Verben
Ανώμαλα λέγονται τα ρήματα που το θεματικό τους φωνήεν, αρκετές φορές και το σύμφωνο, αλλάζει μόνο στο δεύτερο και τρίτο πρόσωπο ενικού.
Ομαλά και ανώμαλα έχουν κατά την κλίση τους στον ενεστώτα τις ίδιες καταλήξεις.
	sprechen (μιλάω)   
	sehen ( (βλέπω)  
	lesen (διαβάζω) 
	essen (τρώω)   
	nehmen   (.παίρνω)    
	schlafen (κοιμάμαι)   

	ich spreche
	ich sehe
	Ich lese
	Ich esse
	Ich nehme
	Ich schlafe

	du sprichst
	du siehst
	du liest
	du isst
	du nimmst
	du schläfst

	er spricht
	er sieht
	er liest
	er isst
	er nimmt
	er schläfst

	sie spricht
	sie sieht
	sie liest
	sie isst
	sie nimmt
	sie schläfst

	es spricht
	es sieht
	es liest
	es isst
	es nimmt
	es schläfst

	wir sprechen
	wir sehen
	wir lesen
	wir essen 
	Wir nehmen
	wir schlafen

	ihr sprecht
	ihr seht
	Ihr lest
	Ihr esst
	Ihr nehmt 
	Ihr schlaft

	Sie/sie sprechen  
	Sie/sie sehen
	Sie/sie lesen 
	Sie/sie essen    
	Sie/sie nehmen 
	Sie/sie schlafen


Modalverben :  Τροπικά ρήματα
	möchten 
επιθυμώ 
	müssen 
πρέπει 
	können 
μπορώ 
	dürfen
επιτρέπεται
	
	

	ich möchte 
du möchtest 
er,sie,es möchte 
wir möchten 
ihr möchtet 
sie, Sie möchten 
	ich muss 
du musst 
er,sie,es muss 
wir müssen 
ihr müsst 
sie Sie müssen 
	ich kann 
du kannst 
er,sie,es kann 
wir können 
ihr könnt 
sie, Sie können 
	ich darf
du darfst
er,sie,es darf
wir  dürfen
ihr dürft 
sie,Sie dürfen
	
	



Τα τροπικά ρήματα για να σχηματίσουμε πρόταση χρειάζονται ένα 2ο ρήμα σε μορφή απαρεμφάτου.
π.χ.: Peter kann am Nachmittag Fuβball spielen.
Η κλίση των βοηθητικών ρημάτων
Στα γερμανικά έχουμε τα βοηθητικά ρήματα haben (= έχω), sein (=είμαι),)
	haben= έχω               
ich habe
du hast
er, sie , es hat,
wir haben
ihr habt
sie, Sie haben
	sein = είμαι           
ich bin
du bist
er, sie, es ist
wir sind
ihr seid
sie, Sie sind
	



Α. Η κλίση των ρημάτων με χαρακτήρα –t, -d στον ενεστώτα.
Β.Χωριζόμενα ρήματα :π.χ. einkaufen = ψωνίζω
Στα ρήματα που το θέμα τους λήγει στ –t ή -d προσθέτουμε για λόγους ευφωνίας, 
στο β΄ και γ΄ πρόσωπο ενικού και
 στο β΄ πληθυντικού ένα -e πριν την κατάληξη
arbeiten = δουλεύω  ,finden =βρίσκω , reden = μιλώ
ich arbeite                              ich kaufe …………ein
du arbeitest                            du kaufst …………ein
er, sie, es arbeitet                  er/sie/es kauft ……ein
wir arbeiten                            wir kaufen ………..ein
ihr arbeitet                             ihr kauft ………….  ein
sie, Sie arbeiten                    Sie/sie kaufen…….ein

Ρήματα: Προστακτική (Imperativ)
 Η προστακτική σχηματίζεται σε τρία πρόσωπα, στο β΄ ενικό και β΄ πληθυντικό πρόσωπο και στον τύπο ευγενείας:
1. Το β΄ ενικό πρόσωπο σχηματίζεται από το θέμα του β΄ ενικού προσώπου της οριστικής του ενεστώτα (χωρίς την προσωπική αντωνυμία).
π.χ. Το ρήμα  kommen στο β’ ενικό είναι du kommst. Αφαιρούμε την κατάληξη –st και την προσωπική αντωνυμία και μένει komm! Το ρήμα  arbeiten στο β’ ενικό είναι du arbeitest. Αφαιρούμε την κατάληξη –st και την προσωπική αντωνυμία και μένει arbeite!
1. Στο β’ πληθυντικό το ρήμα παραμένει όπως κλίνεται στο β’ πληθυντικό του ενεστώτα (χωρίς την προσωπική αντωνυμία).
π.χ. Το ρήμα  kommen στο β’ πληθυντικό είναι ihr kommt. Αφαιρούμε την προσωπική αντωνυμία και μένει kommt!
1. Ο τύπος ευγενείας σχηματίζεται όπως ο τύπος ευγενείας του ενεστώτα, με την προσωπική αντωνυμία, η οποία μπαίνει μετά το ρήμα.
π.χ. Το ρήμα  kommen στον τύπο ευγενείας είναι Sie kommen. Η προστακτική γίνεται kommen Sie!
 Παρατηρήσεις
1.   Τα ανώμαλα ρήματα που μετατρέπουν το e σε i και το e σε ie διατηρούν την αλλαγή στο β΄ ενικό της προστακτικής.
π.χ.
Το ρήμα  geben στο β΄ ενικό είναι du gibst.  Προστακτική → gib
Το ρήμα  sehen στο β΄ ενικό είναι du siehst.  Προστακτική → sieh
2.   Τα ανώμαλα ρήματα που μετατρέπουν το a σε ä δεν αλλάζουν στο β΄ ενικό της προστακτικής, δηλαδή δεν παίρνει Umlaut.
π.χ. Το ρήμα  fahren στο β΄ ενικό είναι du fährst.  Προστακτική → fahr


